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Νέα στέγη ψάχνει το ΠΑΣΟΚ
Τρεις-τέσσερις ημέρες μετά την 
πτώση της χούντας μια ομάδα 
στελεχών του ΠΑΚ εσωτερικού μιλάει 
με τον Λνδρέα-Παπανδρέου στο 
τηλέφωνο με όλους τους συνω
μοτικούς κανόνες που επέβαλλε η 
ρευστότητα της εποχής, αλλά κυρίως 
η θέση της αντιστασιακής οργάνωσης 
ότι η μεταπολίτευση δεν είναι παρά 
μια απλή «αλλαγή φρουράς».

Οι τρεις έδρες 
του ΠΑΣΟΚ
Λ/έσ κεντρικά γραφεία 
πρόκειται να αναζητήσει. 
το ΠΑΣΟΚ
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ΧΑΡ ΤΡΙΚΟΥΠΗ 60
3η έδρα 
Στη Χαριλάου 
Τρικούπη 50 
το ΠΑΣΟΚ 
συμπλήρωσε 
20ετ(α

ρεπορτάζ ΛουκάςΔημάκας

«
ρχηγέ», του λένε οι κ.κ. Λντώνης 
Λιόάνης, Κώστας Λαλιώτης και 
Πέτρος Λάμπρου με μισόλσγα και

-συνθηματικά», «βρήκαμε ήδη και διαμέρι
σμα για γραφεία στο κέντρο της Αθήνας! Εί
ναι Ακαδημίας 28!». Το μικρό αυτό διαμέρι
σμα, προσφορά ενός κοινού φίλου του Λ. Πα- 
πανδρέου και του Λ. Λιβάνη,ήταν η πρώτη... 
έδρα του νέου, υπό σύσταση, τότε κόμματος. 
Εκεί που φτιάχτηκαν τα σχέδια των πρώτων 
εζλογιζιίιν συνδυασμών του πριν πάνε για έ
γκριση στο Καστρί, στον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, 
και εκεί που συνεδρίαζαν οι πρώτοι πυρήνες

Με τη με'Οοδο 
λίζινγκ Οα 

ενοικιασθούν τα 
καινου'ργια 

γραφεία ο'ταν 
βρεθούν

των στελεχών του, μετά τα δανεικά 
γραφεία των εκδόσεων «Νέα Σύνο
ρα» στην οδό θεάτρου 5-7.

Από τότε μέχρι σήμερα, 26 χρό
νια μετά, το ΠΑΣΟΚ άλλαξε δύο φο
ρές έδρα, έφΟασε πολύ κοντά πριν 
από 2-3 χρόνια να αποκτήσει ιδιό
κτητη στέγη και τώρα βγαίνει ξανά 
στην αγορά για να αναζητήσει για 
τέταρτη φορά κεντρικά γραφεία Αυ-

t=i τΐ) τη φορά βέβαια οι απαιτήσεις και
οι προδιαγραφές είναι πολύ διαφο

ρετικές από τις προηγούμενες. Η προκήρυξη 
που η Επιτροπή του Εκτελεστικού Γραφείου 
ετοιμάζει να στείλει για δημοσίευση στον Τύ
πο Οα ζητεί ένα κτίριο περίπου 3.000-4.000 τε
τραγωνικών μέτρων, λειτουργικό, με μεγάλες 
αίθουσες για να συνεδριάζει η Κεντρική Επι
τροπή. ενώ η ύπαρξη πάρκινγζ 0α είναι πλε
ονέκτημα. Το κτίριο 0α ενοικιασΟεί ή 0α χρη- 
σιμοποιηΟεί με τη μέθοδο λήζινγκ ο'κπε μετά 
την πάροδο κάποιου (μεγάλου) χρονικού δια
στήματος τα μισΟιόματα να υπολογισΟούν για 
την αποπληρωμί) του και να περάσει η ιδιο
κτησία στο ΠΑΣΟΚ.

Την αναζήτηση του κτιρίου έχει αναλάβει 
επιτροπή που αποτελούν οι κ.κ. Σπύρος Αυ
γερινός (διευθυντής εδώ και χρόνια των κε- 
ντρικών γραφείων του ΠΑΣΟΚ), Σταύρος Σου- 
μάζ.ης (βουλευτής και ταμίας τον ΠΑΣΟΚ) 
και Σωκράτης Κοσμίδης (στενός συνεργάτης 
του Πρωθυπουργού και γενικός γραμματέας

ϊ ΑΚΑΔΗΜΙΑΣ 28 1η έδρα
Χρησιμοποιήθηκε

2η έδρα
Τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ 
εγκαταστάθηκαν στον 1ο και 2ο 
όροφο του κτιρίου λίγο πριν από 
τη Διακήρυξη της 3ης Σεπτέμβρη 
και έμειναν μέχρι το τέλος 
της δεκαετίας του 70

Προοριζόταν για ξενοδοχείο
ΠΑ ξενοδοχείο είχε κτιστεί το κτίριο της 
Χαρ. Τρικούπη 50, αλλά ποτέ δεν 
χρησιμοποιήθηκε για τον σκοπό που 
σχεδιάστηκε. Το ΠΑΣΟΚ το ενοίκιασε σε 
πολλή καλή τιμή το 1980 μόλις είχαν 
ολοκληρωθεί οι εργασίες και ήδη έκλεισε 
20ετία. Στο κτίριο της Πανεπιστημίου 57 
(2 όροφοι) για κάποιους μήνες του 1974

του Υπουργικού Συμβουλίου). Η Επιτροπή 0α 
συμπληρωθεί τις επόμενες ημέρες με δύο ακό
μη μέλη, έναν πολιτικό μηχανικό (ή αρχιτέ
κτονα) και έναν δικηγόρο που 0α προτείνουν 
οι αρμόδιες επιτροπές του κόμματος.

Το βασικό πρόβλημα που είχε ωστόσο να 
αντιμετωπίσει μέχρι τιόραη Επιτροπή δεν ή
ταν οι προδαίγραφές του κτιρίου - επ’ αυτού 
είχε κάνει, λένε μέλη της, σημαντική εργασία 
η προηγούμενη επιτροπή,το έργο τηςοποίας 
όμως δεν ολοκληρώθηκε. Αυτό που απασχό
λησε τους κ.κ. Αυγερινό, Σουμάκη και Κοσμί- 
δη, σε συνεργασία φυσικά με τον γραμματέα
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και 75 το ΠΑΣΟΚ δεν χρειάστηκε να 
πληρώσει ενοίκιο, αφού του είχε 
παραχωρηΟεί για χρήση από ορισμένους 
ιδιοκτήτες του, με τη βοήθεια των Γ. 
Μπιρδιμήρη και Αγ. Χρύση. Αργότερα η 
χρήση του κτιρίου απέκτησε εμπορικέ» 
χαρακτήρα. Ευγενική προσφορά ήταν 
και το διαμέρισμα της Ακαδημίας που 

της Κ.Ε. κ. Κ. Σκανδαλίδη, ήταν οι αρμοδιό- 
τητές της: αν δηλαδή την τελική εισήγηση 0α 
έκαναν τα μέλη ττ|ς ή κάποια μέλη του Εκτέ
λεση κού Γραφείου.

Το θέμα ηγέρθη λόγω της μη ευόδωσης του 
έργου της προηγούμενης Επιτροπής που στα 
μέσα του 1997 είχε αναλάβει να βρει οικόπεδο 
(ή μισοέτοιμο κτίριο) για να αγορασΟεί από 
το ΠΑΣΟΚ και να χτίσει εκεί το «σπίτι» του 
κατά το πρότυπο του ΚΚΕ. Η λύση που βρέ
θηκε (3ης Σεπτεμβρίου και Ιουλιανιού) ικα
νοποιούσε απόλυτα την Επιτροπή, άλλα στε
λέχη όμως είχαν διαφορετική άποψη και έ

μία εβδομάδα μετά 
fkk τη Μεταπολίτευση 

θέχρι τα μέσα 
του 1975 

■ (για μερικούς 
‘ft · J Μήνες παράλληλα 
IRji με αυτό της

Πανεπιστημίου 57)

χρησιμοποιήθηκε και μετά την ενοικίαση 
των δύο ορόφων στην Πανεπιστημίου. 
Ευγενική προσφορά ήταν και η χρήση 
των γραφείων του κ. Γ.
Χαραλαμπόπουλου στην οδό Θεάτρου, 
όπου στεγαζόταν ο εκδοτικός οίκος Νέα 
Σύνορα και έγιναν οι πρώτες συσκέψεις 
μετά τη μεταπολίτευση.

πεισαν την ηγεσία ότι η πρόταση δεν ήταν συμ- 
φέρουσα. Τότε είχε γίνει συγκριτική αξιολό
γηση πολλιίιν εναλλακτικών λύσεων και είχε 
συνταχθεί προϋπολογισμός για πλήρως εξο
πλισμένα γραφεία που λέγεται πως έφθανε τα 
23 δισ. δραχμές.

Στη λύση της ενοικίασης νέων γραφείων 
καταλήγει το ΠλΣΟΚ για πολλούς λόγους, ο 
κυριότερος από τους οποίους είναι η μη λει
τουργικότητα των υπάρχοντων χώρων που εί
ναι διασκορπισμένοι σε 6-7 πολυκατοικίες 
(Χαρ. Τρικούπη, Μαυρομιχάλη. Σολωμού, Κα- 
ποδκπρίου, Κωλέπη και αλλού).


